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The Securities Depository Center Company (Edaa) Welcomes Standard 
Chartered Capital as a Custody Member  

 
 

Riyadh, 16 October 2023: The Securities Depositary Center Company (Edaa) welcomes 
Standard Chartered Capital as a custody member. Standard Chartered Capital company is a 
100% owned subsidiary of Standard Chartered PLC, a leading international banking group, with 
a presence in 53 of the world’s most dynamic markets and serving clients in a further 64 
countries.    

 
The custody membership joining ceremony was attended by Mr. Raed Alhumaid, CEO of The 
Securities Depository Center Company (Edaa), and Mr. Saqib Ahmad, CEO of Standard 
Chartered Capital at Saudi Arabia. 
 
Speaking on the occasion, Raed Alhumaid, CEO of The Securities Depository Center Company 
(Edaa), said, "We welcome Standard Chartered Capital, who has now joined as a Custody Member. 
With the inclusion of Standard Chartered Capital, Edaa marks a significant step in advancing the 
Saudi capital market. This expansion not only broadens access to our services, given Standard 
Chartered Capital’s footprint, but also enhances our ability to provide exceptional services to 
our esteemed clients." 
 
Saqib Ahmad, CEO of Standard Chartered Capital at Saudi Arabia, commented, "Our joining as 
a custody member marks a significant milestone for Standard Chartered Capital in the Kingdom. 
It provides an opportunity for us to contribute our expertise and tailored solutions to the 
progression of post-trade services within the Saudi capital market. We look forward to a close 
and productive relationship with Edaa, leveraging our global presence to deliver unmatched 
custodial services." 
 
By joining as a custody member, Standard Chartered Capital is poised to play a pivotal role in 
streamlining post-trade processes, ensuring the secure safekeeping and settlement of assets, 
and facilitating the seamless transferability of securities. 
 

 
-Ends- 
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About Edaa 
The Securities Depository Center Company (“Edaa”) was established in 2016 and is fully owned by the 
Saudi Tadawul Group. “Edaa” operates and maintains the Depository and Settlement System (DSS) to 
record and maintain securities and register the ownership of securities on the Saudi Exchange. It aims to 
enhance the efficiency of securities deposit and registration services, in alignment with Saudi Vision 2030 
objectives, through developing a more resourceful environment that fosters excellence within all sectors 
related to the capital market. For more information, visit: www.edaa.com.sa 
 
For more information, contact:  

Ahmed Jebur    

+971 50 737 7507   

ahmed.jebur@fgsglobal.com    
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ستاندرد “شركة بانضمام  شركة مركز إيداع الأوراق المالية )إيداع(ترحب 

 حفظ عضو ك "كابيتال تشارترد
 
 

ستاندرد " انضمام شركةب (إيداع)شركة مركز إيداع الأوراق المالية  ترحب :2023، أكتوبر 16الرياض، 

رائد الحميد،  الأستاذ بحضور أقيم انضمام حفل خلال وذلك ،الحفظ خدمات لتقديم حفظ كعضو" كابيتالتشارترد 

، الرئيس التنفيذي لشركة ساقب أحمدالأستاذ و ،(إيداع)مركز إيداع الأوراق المالية المدير التنفيذي لشركة 

 .السعوديةفي المملكة العربية  "ستاندرد تشارترد كابيتال"

 

 في عالميا   الرائدة تشارترد" "ستاندرد لمجموعة بالكامل مملوكة تابعة شركة كابيتال" تشارترد د"ستاندر وتعد  

 قدمتو حيوية، العالم أسواق أكثر من سوقا   53 في "تشارترد "ستاندرد اجدتتو .المصرفية الخدمات مجال

  أخرى. دولة 64 في ائهلعملا الخدمات

 

"نرحب  :(إيداع)رائد الحميد، المدير التنفيذي لشركة مركز إيداع الأوراق المالية وبهذه المناسبة، قال 

في الجهود تشكل هذه الخطوة علامة فارقة حيث . حفظكعضو بانضمام شركة "ستاندرد تشارترد كابيتال" 

الحضور القوي لشركة  إلىبالنظر ولتعزيز تقدم السوق المالية السعودية.  المستمرة التي تبذلها "إيداع"

وتعزيز  "إيداع"خدمات في تعزيز وصول العملاء إلى  الانضمام اسهم هذي"، سستاندرد تشارترد كابيتال"

تي تقدمها للعملاء."الارتقاء بمستوى الخدمات ال قدرتها على  
في المملكة العربية  ، الرئيس التنفيذي لشركة "ستاندرد تشارترد كابيتال"ساقب أحمدومن جانبه، قال 

أهمية كبيرة بالنسبة لشركة "ستاندرد تشارترد كابيتال"، ونتطلع  يشكل انضمامنا كعضو حفظ" :السعودية

لأداء دور أساسي في تحسين خدمات ما بعد  ا الانضماموفرها لنا هذيللاستفادة من الفرصة الاستثنائية التي 

نثق تماما  بقدرتنا على الاستفادة  التعاون الوثيق مع "إيداع"،دية. ومن خلال التداول في السوق المالية السعو

 ".من مكانتنا الرائدة على مستوى العالم لتقديم أفضل خدمات الحفظ

 

 

في تحسين  أساسيا  دورا   شركة "ستاندرد تشارترد كابيتال" ستؤدي، كعضو حفظ  "إيداع"ها إلى ضمامومع ان

عمليات ما بعد التداول من خلال ضمان حفظ وتسوية الأصول بأفضل شكل ممكن، وتوفير إمكانية نقل ملكية 

 الأوراق المالية بكل سهولة.
 

 

 -انتهى-
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  «:إيداع»نبذة عن 
« إيداع»م وهي شركة مملوكة بالكامل من قبل مجموعة تداول السعودية. تعمل 2016عام « إيداع»تأسست شركة مركز إيداع الأوراق المالية 

 على تشغيل وصيانة نظام الإيداع والتسوية الذي يقوم بتسجيل وصيانة الأوراق المالية وتسجيل ملكيتها في تداول السعودية. وتسعى الشركة

، وذلك عبر تطوير بيئة أكثر ابتكارا  وسعيا  2030الكفاءة في خدمات تسجيل وإيداع الأوراق المالية، تماشيا  مع أهداف رؤية المملكة لتعزيز 

  www.edaa.com.saللتمي ز في مختلف القطاعات المرتبطة بالسوق المالية. للمزيد من المعلومات، يرُجى زيارة الرابط: 

 
 

 :وللاستفسارات الإعلامية للمزيد من المعلومات

 أحمد جبر

+971 50 737 7507 

ahmed.jebur@fgsglobal.com 
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